
فوتبال در محاصره دروغ است
امير حاج رضايي، کارشناس فوتبال از رواج 
دروغ در فوتبال انتق��اد کرد. حاج رضايي 
ديروز در واکنش به حاشيه هاي اظهارات 
ضد و نقيض در ماجراي ق��رارداد مهدي 
طارمي با باشگاه ريزه اسپور به خبرگزاري 
ميزان گفت: »پرس��پوليس در محاصره 
مسائل غيرورزشي و غيراخلاقي است. هر روز يک خبر، يک حاشيه، 
محروميت از پنجره نقل و انتقالات، شکايت هاي مکرر به فيفا و تهديد 
به کسر امتياز، مسائلي است که موفقيت هاي پرسپوليس را تهديد 
مي کند. در اين شرايط بد اقتصادي پول هاي زيادي به اين تيم تزريق 
شده، اما معلوم نيست کجا رفته است؟ مصاحبه طارمي هم حاشيه ها 
را زياد کرد. آنقدر در فوتبال دروغ شنيده ايم که ديگر تشخيص راست 

سخت شده و اينها مسئله پرسپوليس است.«

در رؤياي پيروزي سوختيم
هندبال ايران نتوانس��ت جواز حضور در 
رقابت هاي جهاني را کس��ب کند و با دو 
شکست بد مقابل عربستان و کره جنوبي 
تنها به رتبه پنجمي آس��يا بس��نده کرد. 
بروت ماچک، سرمربي تيم ملي نداشتن 
زمان کافي براي آماده سازي تيم را دليل 
اين ناکامي عنوان مي کند و مي گويد: »ما 27 جلسه تمريني برگزار 
کرديم. برخي از بازيکنان در شرايط فيزيکي خوبي نبودند و ما مجبور 
بوديم بيشتر زمان مان را روي آماده سازي فيزيکي آنها بگذاريم. ما 
آنطور که بايد به لحاظ فني و تاکتيکي خوب نبوديم، البته بايد به اين 
مسئله هم اشاره کنم که تيم بيش از حد براي کسب پيروزي در اين 
ديدارها تحت فشار بود و در همين رؤياي پيروزي بود که سوختيم. 

ضمن اينکه در چند مورد تصميمات داوري هم عليه ما بود.«

من هم بر تحقيق و تفحص تأكيد دارم
رئيس فدراسيون فوتبال چند روز بعد از 
حضور در مجلس و اظهارنظر در خصوص 
تحقيق و تفحص از دو باشگاه پرسپوليس و 
استقلال و بيان اينکه اين اقدام خطر تعليق 
فوتبال را در پي دارد، در اظهارنظري تازه 
از علاقه و پيگيري هاي خود و رؤساي دو 
باشگاه از اين تحقيق و تفحص سخن گفت: »شخصاً هيچ نگراني از 
موضوع تحقيق و تفحص ندارم و اين را فرصتي تاريخي مي دانم. برخي 
به دنبال فرافکني هستند تا به اهداف شان برسند. من به همراه مديران 
دو باشگاه بر اين موضوع تأکيد داريم و در اين ميان هيچ اظهارنظر 
خاصي مبني بر عدم تحقيق و تفحص نداشته ايم، تنها گفته ايم که 
اين کار بايد بر مبناي ضوابط و قانون تجارت پيش برود! بنابراين هيچ 

منعي براي ورود نمايندگان مجلس به اين مسئله وجود ندارد.«

ديدن عکس ش��هيد محمد معافي روي پيراهن 
کاپيتان پرس��پوليس لذت خاصي داشت. ديدار 
پيکان – پرسپوليس بود و سرخپوشان تحت تأثير 
حواشي رفتن مهدي طارمي، براي تداوم بخشيدن به 
پيروزي هاي خود به هر سه امتياز بازي نياز داشتند. 
سيدجلال مثل هميشه تصوير يکي از شهداي حرم 
را روي لباسش داشت و زنده نگه داشتن ياد و راه آنها 
را فراموش نکرد. با اين حال او در گفت و گويي بسيار 
کوتاه با »جوان« خود را لاي��ق صحبت کردن در 
خصوص شهدا نمي داند و اين عمل را کمترين کار 
در حق اين بزرگان عنوان مي کند. البته اين اولين 
باري نبود که کاپيتان لباس هايي مزين به تصاوير 
شهيدان را به تن کرد، به غير از حسيني بازيکنان 

ساير تيم ها نيز با همين شيوه ياد شهدا را زنده نگه 
مي دارند. شهيد محمد معافي از جمله رزمندگاني 
بود که براي دفاع از حريم اهل بيت به سوريه اعزام 
شد. اين شهيد 35 ساله، اصالتي مازندراني داشت 
و ساکن شهر کرج بود. او با اينکه دو کودک 9 ساله و 
دو ساله داشت به عشق حضرت زينب)س( به سوريه 
رفت و در آخرين روز دي ماه و در منطقه ديرالزور به 
آرزوي ديرينه اش رسيد. مردم کرج سوم بهمن ماه 
وداعي باشکوه با اين شهيد گرانقدر داشتند و چند 
روز بعد هم چهره شهيد معافي روي پيراهن کاپيتان 

حسيني نقش بست. 
  حمايت از انقلاب و ولايت

حرکت ارزشي کاپيتان پرسپوليس قدرداني پدر 

شهيد مدافع حرم را در پی داشت. عيسي معافي با 
تشکر از سيدجلال حسيني و باشگاه پرسپوليس، 
ورزشکاران را پيرو انقلاب و ولايت خواند: »چنين 
رفتارهايي در ميادين ورزشي نشان از قدرشناسي 
ورزشکاران و حمايت آنها از انقلاب و ولايت دارد. 
قلب ورزش��کاران معروف کش��ورمان هم به ياد 
ش��هداي مدافع حرم مي تپد. امثال ورزشکاراني 
همچون سيدجلال ها، نماد يک پهلوان انقلابي   اند 
که براي آنها در ادامه مسير پرافتخار ورزشي شان 
آرزوي موفقيت مي کنيم.« کاپيتان سرخپوشان 
نيز اين قدرداني را بي پاس��خ نگذاشت: »قدرداني 
از شهداي مدافع حرم که در آن سوي مرزها براي 
حفظ مملکت به مقابله با دش��منان مي پردازند، 

وظيفه تک تک هموطنان اس��ت. ان ش��اءالله در 
فرصتي مقتضي خدمت خانواده اين شهيد مي رسم 

و بر سر مزار ايشان حاضر مي شوم.«
  تأکيد بر ترويج فرهنگ شهادت

سردار داوود آذرنوش موضوع ش��هادت را فراملي 
خواند. رئيس سازمان بسيج ورزشکاران در گفت وگو 
با »جوان« به ترويج فرهنگ شهادت در ورزش اشاره 
کرد: »بحث شهدا موضوعي ويژه و فراملي است که 
همه اقشار مردم علاقه  خاصي به آن دارند. در واقع 
همه تلاش مي کنيم تا ارادت خ��ود را به آنها ابراز 
کنيم. در بين ورزشکاران نيز اين ارادت خاص وجود 
دارد و بازيکنان، مربيان و باش��گاه هاي فوتبال هم 
از اين قاعده مستثني نيستند. همانطور که اشاره 
شد، شهادت مسئله اي فراملي است و بارها شاهد 
اين بوده ايم که در ابتداي بازي هاي فوتبال مراسم 
تجليل از خانواده شهدا و زنده نگه داشتن فرهنگ 
شهادت برگزار شده است. 5 هزار شهيد ورزشکار 
داريم که هزار و 500 نفر از اين شهداي گرانقدر در 
رشته فوتبال و به صورت حرفه اي مشغول به فعاليت 
بوده اند. شهيد رضايي مجد و ناصر کاظمي از جمله 

شهداي فوتبالي هستند.«
 سردار آذرنوش گس��ترش ارزش هاي اخلاقي را 
عاملي براي کاهش ناهنجاري هاي فوتبال دانست: 
»در اين س��ال ها فوتباليس��ت هاي زيادي دست 
به اقدامات ارزش��ي زده اند و ياد ش��هدا را به طرق 
مختلف زنده نگه داشته اند. بازيکناني چون انصاري، 
سيدجلال حس��يني و بس��ياري ديگر، فرهنگ 
ش��هادت را در اس��تاديوم هاي فوتبال به نمايش 
گذاش��ته و مي گذارند. نکته جالب اينجاست که 
فوتبال رش��ته اي چالشي به حس��اب مي آيد که 
حساس��يت بالاي برخي از بازي ه��ا، ناهنجاري و 
حواش��ي زيادي را به همراه دارد، به همين خاطر 
اگر بتوانيم بي��ش از پيش مرام و س��بک زندگي 
شهدا را ترويج دهيم، قطعاً ناهنجاري هاي فوتبال 
هم کاهش مي يابد. فوتبال نيازمند اشاعه فرهنگ 
ش��هادت و ارزش هاي اخلاقي است. خوشبختانه 
بازيکنان قدم هاي خوبي در اين مسير برداشته اند. 
در عين حال مي توان پا را فراتر گذاشت و به عنوان 
مثال محيط ه��اي داخل و خارج اس��تاديوم را به 
تصاوير ش��هدا و فرازهايي از وصيتنامه هاي شهدا 
مزين کرد. براي اين کار سازمان بسيج ورزشکاران 
آمادگي همکاري با فدراس��يون فوتبال را دارد و 
اميدواريم ب��ا اينگونه اقدام��ات، تأثير فرهنگي و 

معنوي آن را در مستطيل سبز ببينيم.«

فضاي کشتي غبارآلودتر از هميشه
فدراسيون بي رئيس، خادم در پي سرمربيگري

انتخاب دوباره رس�ول خادم ب�ه عنوان رئيس فدراس�يون باعث 
آرامش اوضاع در ورزش اول کش�تي ش�ده بود، اما حض�ور او در 
رأس کادر فني تيم ملي کشتي آزاد اين آرامش را برهم زده است.
خبر اين بود؛ رس��ول خادم امور فدراس��يون کش��تي را به بني تميم، 
نايب رئيس خود س��پرده تا فقط درگير تمرينات و روند آماده س��ازي 
ملي پوشان باش��د و جالب تر اينکه بعد از اين اقدام بلافاصله نامه اي به 
شوراي فني تيم هاي کشتي آزاد نوشت و خواستار مشخص شدن سريع 

سرمربي تيم ملي شد.
اين دو اقدام خادم واکنش هاي زيادي را به همراه داشت؛ عده اي سپردن 
امور فدراسيون به ش��خصي ديگر را به نوعي دهن کجي به رأي مجمع 
انتخاباتي فدراسيون کشتي و رأي اعتماد دوباره به رسول خادم تعبير 
کردند، کش��تي ايران خادم را به عنوان رئيس فدراس��يون برگزيد، نه 
سرمربي تيم ملي، از سوي ديگر برخي نامه نگاري  با شوراي فني براي 
مشخص کردن سريع سرمربي تيم ملي کش��تي آزاد را نشان از شوق 

وصف ناپذير خادم براي حضور در کنار تشک عنوان کردند.
جداي از اين اظهارنظرهاي بحق، بايد عنوان کرد که خالي کردن پست 
رياست فدراسيون کشتي مي تواند تبعات زيادي براي اين رشته داشته 
باشد. کشتي ايران امروز در يک بزنگاه تاريخي قرار دارد و حضور يک 
رئيس مقتدر و مدير در رأس فدراس��يون که تمام ه��م و غمش، امور 
فدراسيون باش��د مي تواند در اين مهم کمک حال کشتي باشد. همه 
مي دانيم که دشمنان قسم خورده ايران اسلامي با سياسي کاري سعي 
در تعليق کشتي ايران دارند و در اين ميان خبر مي رسد چهره شناخته 
شده و مقبول کشتي ايران و جهان اختيارات خود در فدراسيون را به 

شخص ديگري واگذار کرده است.
به هيچ عنوان منکر توانمندي هاي بني تميم نيستيم، اما وقتي جامعه 
کشتي به رس��ول خادم رأي داد، او را براي مديريت کشتي برگزيد، نه 
سرمربيگري تيم ملي که البته به نظر مي  رس��د خادم دومي را بيشتر 
مي پسندد، اما نکته اينجاست که بعد از انتخابات ديگر او نيست که بايد 

در اين خصوص تصميم بگيرد.
  چراغ سبز شورای فنی به خادم

در اين ميان شنيدن نظر ش��وراي فني در اين خصوص و البته اقدامات 
خادم طي چند روز گذشته بس��يار حائز اهميت است. ابراهيم جوادي، 
عضو اين شورا مي گويد: »با توجه به رويدادهاي مهم پيش رو، دغدغه هاي 

تعيين هرچه سريع تر سرمربي تيم ملي کاملًا منطقي است.«
جوادي در ادامه مي افزايد: »در جلسه قبلي که تصميم بر سپردن امور 
فني تيم ملي به خادم شد، با توجه به دغدغه هاي اجرايي او در فرصت 
زماني به دست آمده، گزينه هاي سرمربيگري تيم ملي را بررسي و يک 

سرمربي واجد شرايط را معرفي مي کنيم.«
پيشکس��وت پرافتخار کش��تي ايران که با مهر گفت وگو کرده با اشاره 
به اينکه اين کار بايد زودتر انجام ش��ود، مي گويد: »قطعاً هرچه زودتر 
بايد تکليف سرمربي مشخص شود. او مي تواند براي مسابقات پيش رو 
برنامه ري��زي بهتري انجام دهد. کش��تي بازي هاي آس��يايي جاکارتا 
و رقابت هاي جهاني مجارس��تان را پي��ش رو دارد که ل��زوم تجهيز و 
آماده سازي تيم براي حضوري قدرتمند در اين دوره از رقابت ها اهميت 

انتخاب سريع سرمربي را بيشتر از قبل نشان مي دهد.«
جوادي در خصوص اينکه خادم با س��پردن اختيارات فدراس��يون به 
بني تميم به اعضاي ش��وراي فني براي انتخابش به عنوان س��رمربي 
تيم ملي چراغ سبز نشان داده، می گويد: »در نشست قبلي اصراري به 
انتخاب شدن نداشت و اعضاي شورا به اتفاق او را برگزيدند. با اين حال تا 

برگزاري نشست شورا نمي توانم در اين زمينه اظهارنظر کنم.«
    

نوع اظهارنظر ابراهيم جوادي نشان از اين دارد که شوراي فني بي علاقه 
نيست که هدايت رس��مي و قطعي تيم ملي را به رسول خادم بسپارد، 
مسئله اي که ش��خص خادم نيز به دنبال آن است، اما سؤال اينجاست 
که آيا خادم و اعضاي شوراي فني به حساسيت ها و ظرايف امور رياست 
فدراسيون کشتي واقف نيستند که اينگونه تصميم گرفته اند به بهاي 
انتخاب سرمربي تيم ملي و حضور در کنار تشک، اختيارات اين پست 

مهم و تأثيرگذار را واگذار کنند؟!
بدون ترديد اتخاذ چنين تصميمي و البت��ه عملي کردن آن در آينده، 
کشتي و مديريت آن را با چالش روبه رو خواهد کرد، هرچند که امروز 
گفته ش��ود بني تميم و خادم با هم هماهنگ هستند و مشکلي پيش 

نخواهد آمد!

دعوت به تماشاي حراج منافع ملي در فوتبال!
دست روي دست گذاشته اند و به تماشا نشسته اند که چطور يک کشور 
مي رود در کنفدراسيون فوتبال آسيا از حق ميزباني باشگاه هايش دفاع 
مي کند، اما آنها اينجا در فدراسيون فوتبال به جاي اينکه با عوض کردن 
پروازهايشان از اين کشور به آن کش��ور براي گرفتن حق باشگاه هاي 
ايراني که بر اساس يک ادعاي واهي دو سال است زير پا گذاشته شده، 
تلاش کنند در اتاقشان در نقطه شمالي تهران نشسته اند و از بازيگران 

يک سريال تلويزيوني تقدير مي کنند. 
خواب مس��ئولان فوتبال و البته وزارت ورزش در روزهايي که بيشتر از 
هميشه فوتبال کشورمان به ديپلماسي فعال براي مقابله با عربستاني ها 
ني��از دارد، کام ورزش را بيش��تر از هر زمان ديگري تلخ کرده اس��ت. به 
خصوص که قطري ها نش��ان داده اند اگر تلاش باش��د، اگر لابي باشد و 
اگر مديران فوتبال کشوري بي تفاوتي نس��بت به آرمان ها و خط قرمزها 
حکومت شان را که بي شک يکي از مهم ترين فاکتورهايش امنيت است، 
کنار بگذارند؛ مي ش��ود مقابل بي قانوني ايس��تاد تا حرف زور به کرسي 
ننشيند و عدالت اجرا ش��ود، اما اظهارنظرهاي عاميانه و کلي مسئولان 
فوتبال از فدراسيوني ها گرفته تا مديران باشگاه ها نشان مي دهد که آنها 
همچنان راه گذشته را در پيش گرفته اند و حاضر نيستند حتي يک بار هم 
که شده براي دفاع از منافع ملي کشورمان اقدامي عملي انجام دهند و از 
لابي حداقلي و نفوذي که در کنفدراسيون فوتبال آسيا دارند براي به گوشه 
رينگ راندن عربستاني ها و گرفتن حق فوتبال کشورمان که در سال هاي 

اخير مظلومانه از حق ميزباني اش محروم شده، استفاده کنند. 
 البته مديران ايراني که در AFC حضور دارند، نشان داده اند که منافع 
کشورمان حداقل در پرونده مهمي مانند بازي هاي تيم هاي ايراني و 
عربستاني در کش��ور ثالث برايش��ان محلي از اعراب ندارد؛ مثل علي 
کفاشيان که نايب رئيس ايراني کنفدراس��يون فوتبال آسياست و به 
جاي تلاش براي استفاده از قدرت نفوذش براي لابي گري به نفع ايران، 
در مصاحبه اي با افتخار از رأي به قطر در پرونده دعواي اين کش��ور با 
امارات و عربستان بر سر ميزباني ها خبر مي دهد. کسي که اهمال هايش 
مقابل اعراب در روزهايي که هنوز پايش به کنفدراسيون فوتبال آسيا 
باز نشده بود هم نشان مي داد که نبايد چندان به کارايي رئيس سابق 
فدراسيون فوتبال در AFC نسبت به پرونده هايي که کشورمان با آن 

درگير است، اميدوار بود. 
تماش��اي اين بي تفاوتي وقتي غيرقابل تحمل مي ش��ود که مسئولان 
فوتبال کش��ورمان در برابر انتقاداتي که نس��بت ب��ه موضع منفعلانه 
فدراس��يون در خصوص عربس��تان وجود دارد هم جبهه مي گيرند و 
کساني را که نسبت به رويه مهدي تاج و همکارانش در فدراسيون انتقاد 
دارند، به رفتار احساس��ي متهم مي کنند. اين در حالي است که وقتي 
صحبت امنيت ايران به زبان مي آيد، ديگر کمتر کسي مي تواند ساکت 
بنشيند و شاهد باش��د که س��عودي ها اين امنيت را که با خون صدها 
هزار شهيد دفاع مقدس و مدافع حرم به دست آمده، زير سؤال ببرند. 
تأسف آور است که مسئولان فدراسيون به جاي اينکه از انتقادها نسبت 
به کم کاري در پرونده فوتبالي ايران و عربستان در AFC استقبال کنند، 

آن را مورد شماتت قرار مي دهند و احساسي عنوان مي کنند. 
نکته قابل تأمل هم عدم واکنش سفت و سخت مديران ورزش کشورمان 
نسبت به ادعاي واهي سعودي هاست، مسئله اي که مي توانست حداقل 
در ظاهر نشان دهد که مديران ورزش از تاج گرفته تا سلطاني فر در اين 
باره دغدغه دارند و دست روي دست نگذاش��ته اند و به دنبال حل اين 
مشکل هستند. با اين حال آنها از همين واکنش هم دريغ کرده اند و حتي 
آن يک باري هم که تهديد کرده بودند در اعتراض به اين بي عدالتي از 
آسيا کنار مي کشند، تهديدشان را تنها پس از چند ساعت تکذيب کردند 
تا نشان دهند هيچ استراتژي و راهبرد خاصي براي ايستادن مقابل لابي 
سعودي ها ندارند. لابي که سبب شده تا در دو سال اخير تيم هاي ايراني 
براي ميزباني از تيم هاي عربستاني در کش��وري ثالث، علاوه بر صرف 
هزينه هاي هنگفت، از حضور تماشاگرانشان نيز که مي توانست نقش 

زيادي در نتايج تيم ها داشته باشد، محروم باشند. 
اينجا در ايران، اما کمت��ر مديري در فدراس��يون و وزارت ورزش پيدا 
مي شود که مقابل اين بي عدالتي بايستد و مانند قطري ها براي گرفتن 
حق کشورش تلاش کند. به نوشته يکي از خبرگزاري ها شايد کمترين 
کار مي تواند ش��کايت به فيفا باش��د، به خصوص که ب��ا توجه به نفوذ 
س��عودي ها در  AFC، چندان نبايد اميدي به اين نهاد داشت و بايد 
از فدراس��يون جهاني اين بي عدالتي را پيگيري کرد، امري که به نظر 
مي رسد آن را هم مهدي تاج و همکارانش از فوتبال ايران دريغ مي کنند 
تا به کارهاي مهم ترشان که تقدير از بازيگران سريال ليسانسه هاست 

برسند تا نکند که به تريج قباي دوستان عرب کفاشيان بربخورد!

فدرر با چشماني گريان: رؤيايم به حقيقت پيوست
مرد شماره 2 تنيس جهان در حالي که اش��ک مي ريخت، قهرماني در 
تنيس اپن استراليا را رؤيايي محقق شده، عنوان کرد. ديروز راجر فدرر 
توانست در تنيس اپن استراليا با نتيجه 3 بر 2 مارين چيليچ را شکست 
دهد و براي ششمين بار قهرمان اين رقابت ها ش��ود. تنيسور 3۶ ساله 
سوئيس��ي پس از اين قهرماني با چش��ماني گريان گفت: » فتح دوباره 
گرنداس��لم رؤيايي براي من بود که به واقعيت تبديل شد. يک پيروزي 
ديگر در اين رقابت ها به دست آوردم. سال گذش��ته نيز به اين مرحله 
رسيدم و توانستم قهرماني ام را تکرار کنم. اين اتفاق باور نکردني است.«
------------------------------------------------------------
آخرين ديدار نيمه نهايي بسکتبال پنج شنبه برگزار مي شود
پس از لغو ديدار پنجم از مرحله نيمه نهايي ليگ برتر بسکتبال به دليل 
بارش برف، کميته مسابقات فدراسيون زمان برگزاري اين مسابقه معوقه را 
اعلام کرد و براساس برنامه جديد، دو مسابقه پنج شنبه در ماهشهر و تبريز 
برگزار خواهد شد. بر همين اساس مهرام پنج شنبه در ماهشهر به مصاف 
پتروشيمي مي رود و نفت آبادان نيز به تبريز سفر مي کند و با شهرداري اين 
شهر پيکار خواهد کرد. برنده ديدارهاي پنجم فيناليست ليگ خواهد شد. 

بلند شويد و براي حق كشورتان دعوا كنيد 
از نظ��ر ديپلماس��ي ورزش��ي ضعي��ف 
هستيم و البته چون فوتبال، گل سرسبد 
ورزش هاس��ت، بيش��تر مورد توج��ه قرار 
مي گيرد. واقعاً از نظر ديپلماس��ي ورزشي 
بسيار متضرر ش��ده ايم و اين اتفاق نه تنها 
در فوتبال، بلکه در کش��تي و وزنه برداري 
هم  افتاده است. دليل اين موضوع هم ساده 
است، اولين موضوع دانستن زبان بين المللي 
به صورت سليس و روان است. خيلي از افراد 
انگليس��ي صحبت مي کنند، اما تنها سه 
درصد به صورت سليس انگليسي صحبت مي کنند. اين سه درصد هستند 
که مي توانند در مجامع بين المللي به صورت مستدل و سفت و محکم از 
حق کشورشان دفاع کنند. تنها دانستن مقدار کمي انگليسي با چند کلاس 
رفتن و امتحان دادن براي اين کار کفايت نمي کند. پس از آن، اين افراد که 
مي خواهند از حق و حقوق فوتبال، واليبال و ديگر رشته ها دفاع کنند بايد 
آيين نامه ها، قوانين و اساسنامه ها را به صورت دقيق بدانند. اينکه صرفاً زبان 
افراد خوب باشد، کافي نيست. اگر افرادي که در کميته مسابقات بودند، 
قوانين و آيين نامه هاي ليگ قهرمانان آسيا را نمي دانستند، نمي توانستند 
کاري انجام دهند. فاکتور سوم اين است که اين افراد بايد با مسائل حقوقي 
کمي آشنايي داشته باشند. از همه اين موارد که بگذريم، اين افراد بايد افراد 
نرمي نباشند، چراکه برخي جاها لازم است ش��ما بلند شويد و براي حق 
کشورتان دعوا کنيد. بايد اشخاصي در اين جلسات شرکت کنند که اين چند 
فاکتور را داشته باشند. مطمئناً افرادي که در جلسه کميته مسابقات بودند، 
زبان شان خوب نبوده و تا حالا اصلاً با ديپلماسي ورزشي مواجه نشده بودند. 
آنها پيشينه حقوقي هم نداشتند. همان طور که پس از جلسه چند ماه پيش 
کميته مسابقات اعلام کردند که تيم هاي عربستاني بايد به ايران بيايند و 
عربستاني ها بايد به ايران غرامت پرداخت کنند. آنها حتي متوجه نشدند که 
در جلسه چه چيزي مطرح شده است. به ما چه که قطر مي خواهد کجا بازي 

کند. اول از حق خودمان دفاع کنيم، سپس دلمان به حال قطر بسوزد.
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

فريدون حسن

قدرداني از شهدا و زنده نگه داش�تن ياد و خاطره آنها کمترين کاري است 
که مي توان در قبال رشادت ها و از خودگذشتگي هاي شهيدان وطن انجام 
داد. برخلاف آنچه گفته مي شود و باعث تغيير نگاه مردم نسبت به فوتبال 
شده است، اما هنوز هستند فوتباليست هايي که در درياي حواشي بي شمار 
اين رشته غرق نشده اند و حواس شان به اتفاقات ريز و درشت جامعه است. 

اين بازيکنان اخبار رشادت هاي مدافعان حرم در سوريه را دنبال مي کنند و 
قدر دليرمردان جان برکف را مي دانند. چاپ تصوير شهداي حرم ابتکاري 
ارزشمند است که برخي از فوتباليست هاي وطني از جمله سيدجلال حسيني 
علاقه خاصي به آن دارند و از اين طريق ارادت خود را به شهداي اسلام نشان 
مي دهند تا جايي که تقدير و تشکر پدر شهيد معافي را نيز در پی داشته است. 

سعيد احمديان

برف مانع برگزاري دربي شد
برف و کولاک بي سابقه در نيمه غربي و شمال کشورمان ورزش را هم تحت 
تأثير قرار داده و سبب شده تا خيلي از مسابقات در رشته هاي مختلف لغو و 
به آينده موکول شوند. يکي از اين رقابت ها دربي مازندران بود. در حالي که 
ديروز تنها چند ساعت به برگزاري ديدار حس��اس تيم هاي خونه به خونه 
بابل و نس��اجي مازندران مانده بود، پس از بررسي زمين توسط مسئولان 
برگزارکننده، قرار بر اين شد تا به دليل وضعيت جوي نامساعد و بارش شديد 
باران برگزاري اين بازي 24 ساعت به تعويق بيفتد. با اين حساب رويارويي 
شاگردان اسکوچيچ و مهابادي به س��اعت 14 امروز موکول شد تا با بهبود 
شرايط، اين بازي حساس در هفته بيست و يکم ليگ دسته اول برگزار شود. 

حسن غفاري

 عضو پيشين 
AFC  کميته بين الملل

قلب ورزشکاران به ياد شهداي مدافع حرم مي تپد
قدردانی پدر شهيد معافي از کاپيتان پرسپوليس

ماني سعيدي
   فوتبال اروپا

شيوا نوروزي
   گزارش

رونالدو راه افتاد، رئال راه افتاد!
موتور گلزني CR7 در مستايا دوباره روشن شد تا زيدان از در خروجي باشگاه رئال فاصله بگيرد. پس از 

شکست مقابل لگانس و کنار رفتن از جام حذفي اسپانيا برکناري زيدان در حالي قوت 
گرفته بود که پيروزي پرگل مقابل والنسيا در لاليگا سبب شد تا سرمربي فرانسوي 
رئال با نگراني کمتري تيمش را ب��راي بازي هاي آينده کوچ کن��د. مادريدي ها 
سه شنبه شب در خانه والنسيا که تنها يک شکست را پيش از اين تجربه کرده 
بود، توانست با نتيجه 4 بر يک پيروز شود. در جدول لاليگا رئال مادريد با 38 

امتياز چهارم و والنسيا با 40 امتياز س��وم است. با اين حال اختلاف 14 
امتيازي با بارساي صدرنشين، رئالي ها را از رسيدن به قهرماني نااميد 
کرده است. علاوه بر اين حذف از جام حذفي هم سبب شده تا به 
گفته رونالدو تنها ليگ قهرمانان هدف اصلي شاگردان زيدان 
باش��د: »هدف ما قهرماني در ليگ قهرمانان است، زيرا اين 
بزرگ ترين عنوان پيش روي ماست. رئال مادريد در سطح 
مورد نياز براي قهرماني قرار ندارد و من اميدوارم وضعيت 

بهبود يابد، تنها راه تغيير شرايط تلاش بيشتر است.«  

نه مادريد نه جاي ديگر، در پاريس مي مانم
در حالي گمانه زني ها درباره جدايي نيمار از پي اس جي و بازگش��ت او به لاليگا البته اين بار با پيراهن 

رئال بالا گرفته که مهاجم برزيلي اين ش��نيده ها را داستان سرايي رسانه ها مي داند و 
مي گويد که در پاريس مي ماند. نيمار در واکنش به شايعه رفتن از پاري سن ژرمن 
به خبرنگاران گفت: »من از شما مي خواهم که داستان هاي بي پايه و اساس را تمام 
کنيد. مي خواهم آنچه را که در ذهنم هس��ت، بيان کنم. من کاملًا واقع گرايانه به 
موضوعات نگاه مي کنم و شايعات در مورد خودم را دوست ندارم. هيچ چيزي در 

اين باشگاه من را اذيت نمي کند. اينجا هستم، زيرا مي خواستم که اينجا 
باشم.« ناصر الخليفي، رئيس باشگاه پي اس جي هم به تمام شايعاتي 
که در چند ماه اخير درباره احتمال جدايي نيمار از پاريسي ها به 

مقصد رئال مادريد شکل گرفته است، پاسخي قاطع داد. رئيس 
قطري پاريس��ي ها گفت: »من با نيمار و خانواده او صحبت 
کردم، او از زندگي  در پاريس بسيار راضي و محال است که 
در پايان فصل پاري سن ژرمن را ترک کند. من اين موضوع 

را نه صددرصد، بلکه 2 هزار درصد تضمين مي کنم.«

انريکه روي نيمکت چلسي؟
ديلي ميل مدعي شد که لوئيس انريکه، جدي ترين گزينه چلسي 
براي جانشيني کونته اس��ت. باشگاه چلس��ي علاقه اي به ادامه 
همکاري با کونته ندارد و به دنبال جذب گزينه جديدي به جاي 
اوست تا در تابستان جانشين سرمربي ايتاليايي شود. لوئيس انريکه 
اصلي ترين گزينه آبي ها براي جانشيني کونته است. انريکه پس از 
کناره گيري از حضور در بارسا، فعلًا هدايت تيمي را برعهده ندارد. 

با تمکين اماراتي ها و عربستاني ها به رأي AFC مبني بر بازي در 
قطر، ايران تنها کشوري اس��ت که همچنان بايد بازي با تيم هاي 
عربستاني را در کشوري ثالث برگزار کند. پس از مناقشه کشورهاي 
عربستان، امارات و قطر و اعلام اينکه تيم هاي عربستاني و اماراتي 
در کشور قطر بازي نمي کنند، کميته اجرايي کنفدراسيون فوتبال 
آسيا تشکيل جلسه داد و اعلام کرد، تيم هاي اماراتي و عربستاني 
مکلف به بازي در کشور قطر هستند، رأيي که امارات و عربستان 

مجبور به پذيرفتن آن ش��دند. اين در حالي است که کشورهاي 
عربس��تان و امارات، کش��ور قطر را تحريم اقتصادي و سياس��ي 
کرده اند و هيچ رابطه ديپلماتيکي با اين کش��ور ندارند، اما در پي 
لابي قطري ها و فشار کنفدراسيون فوتبال آس��يا، اين دو کشور 
پذيرفته اند که در قطر بازي کنند. مشخص نيست که چرا و به چه 
دليلي ايران نتوانسته از اين حق قانوني خود استفاده کند و ميزبان 

حريفان آسيايي در ايران باشد! 

بحران در ليورپول
 ليورپ��ول در دومين ديدار خود در جام حذف��ي انگليس مقابل 
وست برومويچ 3 بر 2 شکست خورد تا از اين رقابت حذف شود. 
ليورپول پس از برد شيرين مقابل سيتي شرايط خوبي نداشته و 
مقابل سوانس��ي قعرنشين در ليگ و وس��ت بروم در جام حذفي 
شکست خورده است. بايد ديد ش��اگردان کلوپ سه شنبه شب 

مقابل هادرزفيلدتاون چه نتيجه اي کسب خواهند کرد. 

احساس مي كنم دوباره زنده شده ام
کارلوس ته وز، مهاجم بوکاجونيورز پس از بازگشت به اين باشگاه، 
مدعي شد که احساس مي کند دوباره زنده شده است. ته وز، پس از 
يک سال حضور در چين و دريافت 40 ميليون دلار از اين باشگاه، 
به آرژانتين بازگشت تا فوتبالش را در اين تيم ادامه دهد. او دوران 
حضورش در ليگ چين را تعطيلات توصيف کرد و مدعي شد که 

بازگشت به بوکا او را دوباره زنده کرده است.

تمکين عربستان و امارات براي بازي در قطر
 سر ايران بي كلاه ماند!


